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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hová lesz az olcsó gáz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Bizonyára Ön is pontosan tudja – hiszen a terület szabályozása az Ön hatáskörébe tartozik –, hogy
az 1998 előtt termelésbe állított hazai földgázmezőkön kitermelt földgázt hatósági áron, mintegy
30-31 Ft/m3-es áron kell beleszámítani a lakossági (egyetemes szolgáltatási) felhasználásba. Ez a
kitermelt és bekevert földgázmennyiség – bár időről-időre változik – az idei gázévben mintegy 410-
420 millió m3, tehát a lakossági felhasználás 12-13 százaléka.

A külügyminiszter az árakról azt mondta, hogy az új, Gazprommal kötött hosszú távú szerződés
biztosítja, hogy a világpiaci ármozgásoktól függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne
növekedjen. A megkötött szerződésről Orbán Viktor azt mondta, hogy annak árazása kedvezőbb,
mint  a  korábbi  hosszú  távú  szerződésé  volt.  A szerződés  alapján  évente  4,5  milliárd  m3 gázt
vásárolhatunk, ami messze lefedi a lakossági fogyasztás 3,5 milliárd m3-es mértékét.

A korábbi szerződéses időszakban tartható volt a lakossági 101 Ft/m3-es átlagár, ehhez képest most
brutális áremelést jelentett be a kormány.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat:

1. Hová lesz a maradék olcsó gáz? 
2. Kinek értékesíti az MVM a fennmaradó – a korány tagjai szerint – kedvező árú földgázt, 

miközben fogyasztókra brutális terheket raknak az áremeléssel?
Tisztelettel várom válaszát.


